
 

Duchovní slovo   
 
Spousta lidí si myslí, stejně jako bohatý muž 
z dnešního evangelia, že kdyby se nám 
podařilo mluvit s někým, kdo už  prošel 
hranici smrti a řekl, co nás čeká na druhé 
straně, tak bychom uvěřili a takové setkání 
by mělo rozhodující vliv na náš život. Ježíš 
nás před tím varuje a ukazuje jasně, že je to 
pouze iluze. 

„Když neposlouchali Mojžíše a proroky, tak neposlouchají ani 
zemřelé…“ To jak člověk žije záleží na tom, jak hluboce miluje 
dobro, a ne jaké důkazy Boží existence, života po smrti uvidí. 
Vzpomeňme si na velice populární knihy od Raymunda Moodýho 
„Život po životě“. Kolik lidí po přečtení této knihy změnilo svůj 
život, kolik uvěřilo? 
Člověka, který nemiluje, ani tisíc důkazů nepřesvědčí ke konání 
dobra, ke změně života. Bohatý člověk prosí Abrahama, aby poslal 
Lazara k jeho bratřím, protože nepočítají s Bohem a  druhým 
člověkem, žijí sobecky. Ale Abraham ví ze své zkušenosti, že člověk 
nepotřebuje důkazy, ale musí uvěřit Božímu slovu. Buď to slovo 
přijme a pro ně riskuje, nebo ne. Ani zázrak nikoho nepřesvědčí.  
Farizeové viděli přece vzkříšení Lazara. Viděli, jak mrtvý, který už 
tři dny ležel v hrobě, teď najednou z toho hrobu jde ven, je zase živý 
a zdravý. A přece neuvěřili – naopak domlouvali se, že ho musí 
zabít. 
Víme to moc dobře, že když člověk uvěřit nechce, ani Bůh ho k tomu 
přinutit nemůže. Když se uzavře do svých myšlenek, nechce 
vyslechnout druhého, je přesvědčený že má vždycky pravdu, tak asi 
nic a nikdo ho nepřesvědčí, aby to své myšlení změnil. 
Bohatý muž je v tom prostě naivní. Sám přece viděl Lazara každý 
den, jak leží u jeho domu a potřebuje jeho pomoc, a neudělal pro něj 
nic. Dobro, osud druhého člověka pro něj neměly žádnou cenu. Až 
po smrti pochopil svoji chybu a snažil se zachránit své bratry. Až 
teď, když poznal pravdu o dobru a zlu, mu záleží na bratrech.  Proč 
ne dřív? Protože mu bylo dobře s tím, co má. Nic a nikoho 
nepotřeboval. Zvykl si na své pohodlí.  
Kolikrát se stane, že prosíme druhého o něco, ale neuspějeme, 
protože on od svého pohodlí neodstoupí? Kolikrát beznadějně 
poukazujeme druhému na chudého Lazara, který potřebuje pomoci, 
ale tu pomoc nenajde, protože srdce člověka zůstává uzavřené?  
Význam dnešního evangelia může být velice jednoduchý: nemysli 
jen na sebe, měj se odvahu zeptat, jestli někdo nepotřebuje tvoji 
pomoc. Jestli nepotřebuješ víc otevřít své srdce, něco změnit, možná 
i o něco přijít – o to své pohodlí – právě pro druhé, pro ty, kteří to 
potřebují. 

P. Miroslaw Gierga 

 

Farní listy VIII/2007 
Týdeník farností Domažlice a Milavče  

 

30. září – 26. neděle v mezidobí 
Neprodejné. Děkujeme za všechny vaše dobrovolné příspěvky 
_______________________________________________________________________ 
 

 

Dnes v TV NOE: 
 
 

10:30 Mše svatá z kostela sv. Václava v 
Ostravě s pracovníky Proglasu a Tv NOE 
 
11:53 Z pokladu duše 
 

 

11:55 Polední modlitba se Sv. otcem  
Benediktem XVI. 
 
12:15 Obraz polistopadového vývoje v 
dokumentárním filmu (10.díl) 
 
13:00 Vysílací přestávka se zvukem Proglasu 
 
16:00 Programová nabídka TV NOE 
 
16:05 Nowa Huta 
 
16:35 Hlubinami vesmíru (8) 
 
17:35 Prostor ticha 
 
17:55 Malé biblické příběhy (06) 
 
18:00 Ježíš - královstvo bez hraníc (20/26) 
 
18:30 A to bylo štěstí... 
 
19:00 Cesty za poznáním: Las Vegas 
 
19:30 Hornolidečsko: Střelná 
 
19:35 Národní park Šumava - Vltavský luh 
 
19:50 Čteme z křesťanských periodik 
 
20:00 Z pokladu duše 
 
20:05 Octava dies (448) 
 
20:35 Czech Virtuosi - Petr Pomkla (flétna) 
 
21:35 Nowa Huta 
 
22:00 Jan Sarkander 
 
22:55 Hospicové hnutí 
 
23:59 Cesty za poznáním: Etosha 
 
Přejeme Vám krásné chvíle u sledování 
naší - vaší televize dobrých zpráv.  

Vaši pracovníci Tv Noe. 
 

www.tvnoe.cz 


